
قهرمان
پایگاه مجازی منتسب به دفتر حفظ 
و نشر آثار شهید سپهبد حاج قاسم 
سلیمانی که در حوزه انتشار تصاویر 
و ویدئوهای مربوط به ایشان فعالیت 
شدن  ترند  بــه  واکــنــش  در  می کند، 
نخستین  در  ــهــرمــان  #ق هــشــتــگ 
سالروز شهادت سردار سلیمانی و اشاره کاربران به جاودانه بودن 
یاد این شهید در میان مردم، پوستر جدیدی را به همراه تصویری 
نمادین از انگشتر حاج قاسم منتشر کرد که بازخورد زیادی در میان 

کاربران فضای مجازی داشت.

زبان قدرت را بلدیم
حسین دهقان،    مشاور رهبر معظم 
با  دفــاعــی،  انقلاب در حــوزه صنایع 
کــاربــری  انــتــشــار پستی در حــســاب 
کره  کشتی  توقیف  بــه  خــود  توییتر 
جنوبی در خلیج فارس توسط سپاه 
واکنش نشان داد. دهقان  پاسداران 
در توییتر نوشته است:»زمانی که همپیمانان ما در مبارزه با داعش 
دچار تردید شدند، حاج قاسم و سپاه مستقیم ورود کردند تا دوست 
و دشمن بدانند ایران یک قدرت تعیین کننده است. سپاه با توقیف 
نفتکش کره ای دست دیپلمات های کشورمان را برای مذاکره از موضع 
اقتدار پرُ کرده است. ما زبان مذاکره و زبان قدرت را خوب می دانیم«.

ناکارآمدی وزارت نفت
مالک شریعتی، نماینده مجلس در 
واکنش به حواشی درزمینه آلودگی 
مــازوت  از  گسترده  استفاده  و  هــوا 
نوشت:»وضع  توییتر  در  کشور،  در 
با وجود تعطیلی  اسفبار تأمین گاز 
به خاطر  آموزشی  مراکز  از  بسیاری 
کرونا و آلودگی هوا درپی استفاده از مازوت در نیروگاه ها، محصول 
ناکارآمدی وزارت نفت است. بودجه۱۴۰۰ محاسباتی شرکت ملی 
افــزون بر ۱۱۸ همت  گاز پس از کسر سهم صندوق توسعه ملی، 

است که ۶۷ همت آن فقط بابت تصرف همه منابع LPG است«.

مرگ تدریجی امیدها
کــودک  شبکه  مدیر  محمدسرشار، 
در انتقاد از آلودگی هــوای تهران در 
»مجری  نــوشــت:  توییترش  صفحه 
رادیو از کارشناس هواشناسی درباره 
علت آلودگی هوای تهران می پرسد. 
پاسخ آقای اصغری، کوتاه و ترسناک 
است: »آلودگی هوا در دی ماه طبیعی است«.عادت کردن به بدی ها 
ترسناک است. طبیعی دانستن ناهنجاری ها، نتیجه مرگ تدریجی 

امیدهاست. نباید به دردها انس بگیریم«.

روز  دو  کرونایی  خبرهای  تــربــت زاده    مجید   
بد.  و یک خبر  پیش یک خبر خــوب داشــت 
پس از مدت ها آمار فوتی ها دورقمی شده بود 
اما خبر پیدا شدن نخستین مبتلا به ویروس 
بیمارستان های  از  یکی  در  انگلیسی  کــرونــای 
خصوصی کشورمان، شیرینی خبر قبلی را به 
کاممان تلخ کرد. طبیعتاً باید نگران باشیم، اما 
معنی اش این نیست که نگرانی سبب می شود 
از جمله مسئولان و کادر درمان، دست  همه، 
این ویــروس که می گویند  برابر  و پایشان را در 
خیلی وحشی تر و منحوس تر از نمونه های قبلی 
است، گم کنند. شما هم به عنوان خواننده این 
مطلب حقتان است نگران و کنجکاو باشید که 
بالاخره ویروس انگلیسی واقعاً چه ویژگی هایی 
چه  در  الان  ایرانی  شده  کشف  مبتلای  دارد؟ 
امــروز به چند کشور  تا  حالی اســت؟ ویــروس 
پس  دســت.  ایــن  از  مسائلی  و  رسیده  جهان 

ادامه مطلب را بخوانید.

پنهانکاری انگلیسی»
تــا امــروز  ــاس آنــچــه  بــر اسـ ویـــروس انگلیسی 
ــاه امــســال  ــاره اش گــفــتــه انــد، شــهــریــور مـ ــ ــ دربـ
به  گویا  اما  پیدا شده  انگلیس  در  سروکله اش 
دستور نخست وزیر این کشور، خبرش پنهان 
شهرهای  در  بیماری  اوضــاع  بالاخره  تا  مانده 
انگلیس وخیم شود و خبر نوع جدید ویروس 

به بیرون درز کند.
گونه های  از  انگلیسی  جهش یافته  ویـــروس 
برابر عفونی تر  دو  دارد،  بیشتری  واگیری  قبلی 
از  بیشتر  درصــد   ۷۰ سرعتی  با  و  هست  هم 
متخصصان  می شود.  منتشر  معمولی  کرونای 
می گویند روند شناسایی و آزمایشش طولانی تر 
آنتی بادی  در ضمن  و  است  بسیار دشوارتر  و 
نجات یافتگان تأثیر کمتری روی آن دارد. این ها 
قسمت  امــا  بــود  خبر  نگران کننده  بخش های 
خوبش اینجاست که واکسن های فعلی قادر به 
مقابله با آن هستند، مگر اینکه ویروس باز هم 
ورجه وورجه و جهش کند. در این حالت شاید 

کارایی واکسن کم شود. 
ردپای کرونای انگلیسی به جز کشور ما در ۳۷ 
محققان  و  است  شده  شناسایی  دیگر  کشور 
ایرلند،  آلمان،  فرانسه،  بلژیک،  کشور های  در 
ایتالیا، هلند، نروژ، اسپانیا، سوئد، کره جنوبی، 
امارات، ترکیه، استرالیا، آمریکا و... توانسته اند 
مواردی از این ویروس جهش یافته را شناسایی 

کنند.

چسبناک و جوان کُش»
عــامــدانــه،  انگلیسی ها  نمی کنیم  ــا  ادعـ حـــالا 
ویــروس را وحشی سازی کــرده و بعد هم آن را 
ــد. امــا بــه هــر حــال تــا حــدی در  ــ انتشار داده ان
پیش  روز   ۱2 یا   ۱۰ چــون  مقصرند  آن  انتشار 

علیرضا وهــاب زاده، مشاور وزیر بهداشت طی 
تماسی  در  نوشت:»امروز  بــاره  این  در  توییتی 
داشتیم  انگلیسی  مــحــقــقــان  از  یــکــی  ــا  ب کــه 
از  ویــروس جهش یافته  احتمالاً  می کرد  عنوان 
منتشر  انگلیس  در  واکسن سازی  آزمایشگاه 
شده، اما چگونگی نشت و انتشار آن مشخص 
اجــازه  نیز  کشور  ایــن  پزشکان  ظــاهــراً  نیست. 
توضیح  هنوز  و  ندارند  را  این باره  در  اظهارنظر 

دقیقی در این باره داده نشده است«. 
متخصص  جهانبخش،  علیرضا  روزهــا  همان 
ــوص دیــگــر  ــصـ عـــفـــونـــی در خـ ــای  ــاری هـ ــمـ ــیـ بـ
گفته  جهش یافته  کــرونــای  ویــروس  جنبه های 
پیدا  که  ژنتیکی  تغییرات  با  ویــروس  این  بــود: 
بیماری زایی  بحث  در  متفاوتی  رفتارهای  کرده 
و  داده  بــروز  خــود  از  بیماری  انتقال  و سرعت 
ســلــول هــای  بــه  بــیــشــتــری  چسبندگی  ــــدرت  ق
ویــروس  ایــن  ورود  قـــدرت  طــرفــی  از  و  تنفسی 
ــم افـــزایـــش پــیــدا   بـــه ســـلـــول هـــای تــنــفــســی هـ

کرده است. 
تغییرات صورت گرفته در ویروس کرونا موجب 
در  ویــروس جدید  نــوع  ایــن  بیماری زایی  شــده 
کودکان بیشتر باشد در حالی که کرونای فعلی 
که در همه دنیا همه گیر شده، کمتر کودکان را 
قدرت  هم  درگیری  در صــورت  و  می کرد  درگیر 
ایجاد علائم شدید را ندارد، اما ویروس کرونای 
در  بــیــشــتــری  ــیــمــاری زایــی  ب ــــدرت  ق انگلیسی 

کودکان پیدا کرده است.
ــیــرضــا نـــاجـــی، رئـــیـــس مـــرکـــز تــحــقــیــقــات  عــل
ــاه عـــلـــوم پــزشــکــی  ــگـ ــی دانـــشـ ــاسـ ــنـ ــروس شـ ویـ
انگلیسی  کرونای  ویــروس  هم  بهشتی  شهید 
بــرای  نــه  را  ایــن هــا  بـــود.  را جــوان کــش دانسته 
اینکه  برای  بلکه  کردن شما  نگران  و  ترساندن 
کاهش آمار فوتی ها در کشورمان، بی خیالتان 

نکند گفتیم. 
به هر حال هنوز هم تنها راه مقابله با هر نوع 
بهداشتی  دستورالعمل های  رعایت  ویـــروس، 
است. این را هم اضافه کنیم که طبق آخرین 
بــه احــتــمــال زیــاد  بــه عــمــل آمــــده،  تحقیقات 
واکسن های تولید شده معتبر در جهان بتوانند 
باشند  داشته  اثرگذاری  نیز  یورش  این  مقابل 
ولی اگر در بدترین صورت، واکسن فعلی مورد 
کرونای  با  مقابله  توانایی  جهان  در  استفاده 
 ۶ طول  در  می توان  باشد  نداشته  را  انگلیسی 
هفته واکسن جدید برای مقابله با آن را تولید 

کرد.

حال مبتلای ایرانی خوب است»
ماه  دی  از  روز  نخستین  در  بــهــداشــت  وزیـــر 
امسال هم به وزیر راه برای نظارت بر سفرهای 
اتباع کشورهای دیگر و هم به  خارجی و ورود 
خارجی  مسافران  پایش  بــرای  خــودش  معاون 
کــشــور  بـــه  ــروس  ــ ویـ ورود  امـــکـــان  تـــا  زد  ــامــه  ن

از پنهانکاری  بیاید. چند روز بعد هم  پایین تر 
کــرد.  انتقاد  ویـــروس  ایــن  دربـــاره  انگلیسی ها 
روزهای بعد، مسئولان از درگیر شدن کشورهای 
همسایه با ویروس انگلیسی خبر دادند و این 
ورود  بــرای  را  خــودمــان  باید  که  می کرد  معلوم 

منحوس انگلیسی آماده کنیم. 
روز  انگلیسی  ویـــروس  مــورد  اولــیــن  متأسفانه 
سه شنبه گذشته در یک هموطن که از انگلیس 
آمده بود،  پیدا شد. گویا حال این فرد در حال 
بسیار  هــم   اول  روز  از  و  اســت  حاضر خــوب 
آگاهانه رفتار کرده و هرچند با تست منفی وارد 
کشور شده است، اما خودش را قرنطینه کرده و 
هیچ رفت و آمدی هم به جایی نداشته است. 
وزیر بهداشت می گوید اعضای خانواده و فامیل 
او هم مــورد بررسی قــرار گرفته اند و مــوردی از 
البته  ویــروس در آن هــا مشاهده نشده اســت. 
خبرگزاری ها می گویند تست کرونای همسر این 
فرد نیز مثبت اعلام شده اما انگلیسی بودن آن 

در دست بررسی است.
کرونای  ردپـــای  شایعه  همچنین  نمکی  آقــای 
جهش یافته در غرب کشور را رد کرد و گفت: 
فرد مورد ادعا بارها مورد آزمایش قرار گرفته و 
فامیلی  و  کاری  ارتباط  او  با  که  نفری هم   2۴۰
در هیچ  و خوشبختانه  بررسی شدند  داشتند 
یافته  جــهــش  کـــرونـــای  از  ردی  آن هـــا  از  یــک 

انگلیسی پیدا نشد.

آمار و ارقام پایدار نیست اگر...»
وزیر بهداشت این را هم گفته است که: مردم 
کرونای  دربـــاره  گــزارش هــا  و  اخبار  ایــن  بدانند 
نیست  جــدیــد  وحــشــت  معنای  بــه  انگلیسی 
دستورالعمل ها  بیشتر  رعایت  معنای  به  بلکه 
آمار  فعلی  کاهش  دربــاره  او  مراقبت هاست.  و 
و ارقام ابتلا و فوتی ها گفت: این آمار ها پایدار 
کــرده ام  اعــلام  بار ها  که  همان طور  و  نمی مانند 
ممکن است مجدد روز های سختی را پیش رو 

داشته باشیم. 
اگــــر کـــوچـــک تـــریـــن بــی تــوجــهــی بـــه ویــــروس 
درآورده  زانـــو  بــه  را  اروپـــا  کــه  یــافــتــه ای  جهش 
ــمــام ســاخــتــار مـــا نــیــز بـــر هم  ــورت گــیــرد ت  صــ

خواهد ریخت.
رئیس مرکز تحقیقات ویروس شناسی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی هم معتقد است: 
فعلاً تنها کار مهم، تقویت بهداشت اجتماعی 
است.  کنترل کووید۱۹ مقوله ای دوجانبه است 
که نمی توان تنها از دولت انتظار داشت بلکه 
کنند،  رعایت  را  باید دستورالعمل ها  مردم هم 
نکنند،  شــرکــت  تجمعات  در  بــزنــنــد،  مــاســک 
که  اســت  حالی  در  ایــن  و...  نگیرند  دورهــمــی 
باید هرچه سریع تر برنامه واکسیناسیون را در 
کشور آغاز نماییم تا به ایجاد وقفه در چرخه 

انتقال ویروس کمک کنیم.
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12

1011

ورزشورزش
سهم خراسان رضوی در انتخابات فدراسیون چقدر است؟

 نبرد چهره های سرشناس
در سئول جنوبی

گلرها نقطه قوت مشترک استقلال و پرسپولیس 
هستند

دربی مقابل دروازه های  آهنی

 نگاهی به یازدهمین دوره جشنواره فیلم عمار

جشنواره ای برای مردم و هنرمندان

کورسویی از امید در »رقه«

»رقه« شهری است در شمال شرقی سوریه که روزگاری ششمین شهر 
بزرگ این کشور به حساب می آمد. حوادث تلخی که در سال های اخیر 
بر این شهر و ساکنانش گذشت اما حالا چیزی به جز ویرانه از این شهر 
باقی نگذاشته است. رقه در سال 2۰۱۴ توسط داعش تصرف و پایتخت 
خودخوانده این گروهک تروریستی اعلام شد. بعدها این شهر تبدیل 
به یکی از کانون های اصلی درگیری در خاورمیانه شد و کشورهایی مانند 
آمریکا و روسیه بارها مناطق مختلف رقه را بمباران هوایی کردند.  حالا که 
حدود چهارسال از آزادسازی رقه از چنگال داعشی ها می گذرد، عکاسی 
انگلیسی به نام »جیمز بینگهام« به این شهر سفر کرده تا مردم اروپا را 
بیشتر با جنایت های داعش در خاورمیانه آشنا کند. او در گزارشش که 
بازخورد زیادی در رسانه ها و فضای مجازی در جهان داشته ، بر »زندان 
مرگ« تمرکز کرده است.  او می گوید زندان رقه بدترین مکانی است که 
تاکنون دیده است. جیمز می گوید: بسیاری از سلول ها در زندان کوچک 
بودند و به سختی فضای لازم برای خوابیدن داشتند. بیشتر آن ها حتی 
پنجره و نور نداشتند. توالت ها به سلول های انفرادی تبدیل شده اند. در 
یکی از اتاق ها آثار دست خونی روی دیوار ها پیدا کردم. به سختی می توانم 

لحظات وحشتناکی که در اینجا رخ داده را تصور کنم.
جیمز همچنین می گوید: در رقه کودکان کوچکی را یافتم که در کوچه 
و خیابان ها پرسه می زدند. با اینکه هوا سرد شده اغلب بدون کفش یا 
لباس گرم بودند. این شهر پس از سال ها جنگ ویران شده و وضعیت 
برای کسانی که باقی مانده اند وحشتناک است. این عکاس انگلیسی اما 
بارقه هایی از امید را هم در کوچه پسکوچه های رقه پیدا کرده است. جیمز 
می گوید مدرسه کوچکی را پیدا کرده که بچه ها با اشتیاق در آن درس 
می خواندند و بی توجه به اوضاع اسفناک شهرشان، امیدوارانه برای آینده 

برنامه ریزی می کردند.

نیکبخت در گفت وگو با قدس:

  استقلال زیبا بازی نکند
اما قهرمان شود

هفتوانه

باور می کنید؟
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تحفه  انگلیسیتحفه  انگلیسی

کلنگ اول
محسن ذوالفقاری

جمعه: اسنپ موتوری گرفته بودم. وقتی رسید، همان اول نمی دانم 
با  درســتــه؟  دیگه؟  گرفتید  مــوتــوری  اسنپ  پرسید:  ناامیدی  با  چــرا 
تعجب پاسخ دادم: بله دیگه. چطور مگه؟ جواب داد: واقعاً خسته 
شدم از بس که خودمو رسوندم به موقعیت مسافر و دیدم ایشون 
تازه متوجه شده که به اشتباه گزینه اسنپ موتوری رو زدن! بعد ما 
هم بی نصیب می مونیم از یک لقمه نون حلال. یادم آمد آن اوایل راه 
افتادن موتوری ها، خودم یک بار یک نفر را از نان حلال محروم کردم... 

با لبخند گفتم: نه داداش این دفعه نصیبت نون حلال شده.
شنبه: توی اتوبوس، سربازی را کتاب به دست دیدم. سر صحبت باز 
شد. کلی رمان و کتاب های روان شناسی می شناخت. تعریف می کرد 
که خیلی از سربازهای پادگانشان را کتابخوان کرده است. وقتی پرسیدم 
چطوری بقیه رو معتاد به کتاب کردی، گفت: اول با سلایقشون آشنا 
با سلیقه و علاقه شون رو معرفی می کنم...  می شم و کتاب مرتبط 
فروشگاه هایی که تخفیف های خوب دارند رو هم معرفی می کنم... 
گاهی خودم کتاب رو قرض می دم بهشون. الان توی آسایشگاهمون 

یک کتابخانه راه انداختم.
یکشنبه: در جمع گروهی از فعالان و مربیان فرهنگی و مسجدی که 
به مشهد آمدند حاضر شدم. برای جذب جوانان به مسجد به چند 

اصل معتقد بودند. 
اینکه جذب باید از طریق فکر و تحلیل باشد نه فقط از طریق رفیق بازی 
و  فوتبال  زودگــذر مثل  و  یا جذابیت های ظاهری  افراطی  و محبت 
استخر و جایزه. معتقد بودند باید باور کنیم الان در وضعیت جنگی 
هستیم و این باور را به نسل های جدید منتقل کنیم و بفهمانیم تا 

جذب کار شوند.
دوشنبه: با دوستی درباره روش های ترویج کتاب صحبت می کردیم. 
یکی از راحت ترین و مهم ترین روش هایی که پیشنهاد دادم این بود که 
هر جا می رویم یک کتاب همراهمان باشد. بارها و بارها در اتوبوس و 
تاکسی و حتی هنگام خرید در مغازه بوده که افراد از کتاب توی دستم 

پرسیده  و راغب شده اند آن را تهیه کنند و بخوانند.
سه شنبه: یکی از دوستان خیلی تند و غیرمنصفانه از ما پاسدارها 
انتقاد می کرد. فقط گوش کردم و آخر حرف هایش گفتم: عزیز من، 
انتقاد کن ولی همه رو به یک چوب نرون... جمع نزن... شاید نتونی 
اون دنیا جــواب ایــن همه پــاســدار رو بـــدی... بــالاخــره شهید قاسم 
سلیمانی و شهید حججی هم پاسدار بودن... نبودن؟ سرش را پایین 

انداخت و چیزی نگفت. 
چهارشنبه: کلیپی دیدم که مراحل ساخت مسجدی در روستای قنات 
ملک توسط حاج قاسم را به نمایش گذاشته بود. همان ابتدای کلیپ 
که مراسم کلنگ زنی مسجد را نشان می داد، متوجه شدم حاج قاسم، 
پیر و جوان، زن و مرد، سالم و معلول و... را برای کلنگ زنی جلو می آورد. 
یعنی از همان کلنگ اول و قدم نخست همه اقشار مردم را درگیر 

فعالیت مسجدی و امکان مشارکت را برای همه فراهم کرد.
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ــرای  ب فــرصــت  آخــریــن  شنبه  روز  حسینی:  سینا 
در  شــرکــت  متقاضی  کــانــدیــداهــای  از  نــام نــویــســی 
پایان  تا  است، هرچند  فوتبال  فدراسیون  انتخابات 
وقت اداری روز چهارشنبه تنها یک نفر برای پست 
ریاست فدراسیون فوتبال اقدام به نام نویسی کرد، 
اما پیش بینی می شود، روز شنبه هفته آینده ترافیک 
سنگینی در خیابان چهاردهم سئول جنوبی وجود 
نامزدهای  اتفاق  به  قریب  اکثریت  داشــت!  خواهد 
انتخابات فوتبال در برهه کنونی دست نگه داشتند 
و برای دریافت فرم ثبت نام به ساختمان فدراسیون 
صبح  از  پیش بینی ها  بــرابــر  ــا  ام نــکــردنــد،  مراجعه 
شنبه رفت و آمدها به سئول شروع خواهد شد تا 
کسی متهم به رفتار عجولانه نشود. البته که تأخیر 
در مراجعه نگرانی ازدحــام جمعیت را نیز به دنبال 
داشته اما گفته می شود به منظور رعایت پروتکل های 
کمیته  بــه  فوتبال  فــدراســیــون  مسئولان  بهداشتی 
برای  را  لازم  فضای  داده  هشدار  انتخابات  برگزاری 
نام نویسی از کاندیداها فراهم آورند تا مبادا کسی در 

معرض خطر قرار نگیرد.

گمانه های نخست#
اما پرسش کلیدی اینجاست نامزدهای شاخصی که 
روز شنبه قصد دارند برای ورود به فرایند انتخابات 
اقــدام به نام نویسی کنند چه کسانی خواهند بود؟ 
حال  در  خصوص  ایــن  در  مختلفی  گمانه زنی های 
انجام است، اما آنچه محتمل به نظر می رسد این 
زاده، سعید آذری،  علی فتح الله  است که احتمالاً 
مصطفی آجورلو، علی کریمی، هدایت الله ممبینی 
تا  می کنند  مراجعه  فدراسیون  به  نام نویسی  بــرای 
فرم ثبت نام را دریافت کنند، اما قطعاً این پایان کار 
نیست. بلکه به نظر می رسد در ساعات پایانی ثبت نام 
چهره های سرشناس دیگری نیز برای نام نویسی راهی 
سئول شوند!برخلاف گمانه زنی های که گفته می شود 
این  در  قریب  حسین  محمد  نام نویسی  احتمال 
این عرصه  در  از شرکت  وی  دارد،  وجــود  انتخابات 
انصراف داده و به نزدیکانش اعلام کرده هیچ تمایلی 
برای نام نویسی مجدد و شرکت در انتخابات را ندارد.

صلاحیت جادوگر#
اما سؤال اساسی اینجاست که آیا صلاحیت علی 
کریمی برای حضور در انتخابات ریاست فدراسیون 
فوتبال تأیید خواهد شد؟ علی کریمی برای شرکت 
در انتخابات نیاز به تأیید پنج عضو از اعضای مجمع 
عمومی دارد که به نظر می رسد به راحتی نظر پنج 
عضو را بــه خــود جلب خــواهــد کــرد. تصمیم او با 
موافقت خیلی از مدیران فوتبال همراه شده است. 
از جمله سعید آذری – مدیرعامل باشگاه فولاد. او 
به دلیل چهار ســال بــازی در لیگ برتر و تیم ملی 
دیگر نیاز به 10 سال سابقه مدیریتی ندارد. شرایط 
برای شرکت در انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال و 
اعضای هیئت رئیسه به نسبت گذشته تعدیل شده 

است.

کاندیدای سرشناس#
قاعده  کــردنــد  تــصــور  بسیاری  خبر  ــن  ای انتشار  بــا 
احتمال  زمــزمــه  امــا  کــرد  خــواهــد  تغییر  انتخابات 
نام نویسی یک کاندیدای سرشناس که سابقه حضور 

در مدیریت فدراسیون فوتبال را نیز دارد همه معادلات 
ورزشی  معاون  هاشمی  کیومرث  گویا  داد.  تغییر  را 
سازمان تربیت بدنی در دولت محمود احمدی نژاد که 
مدتی به عنوان سرپرست فدراسیون فوتبال در دوره 
بود و یک دوره  به فعالیت  انتقالی مشغول  کمیته 
المپیک  ملی  کمیته  دبیرکل  در سمت  چهار ساله 
هم مشغول فعالیت بود،قصد دارد برای شرکت در 
انتخابات فوتبال نام نویسی کند، نکته جالب توجه این 
بود که وی گزینه مدیرعاملی در دو باشگاه استقلال و 
پرسپولیس نیز بود اما هیچ یک از این دو پیشنهاد 
را نپذیرفت! قطعاً با ورود کیومرث هاشمی به چرخه 
کاندیداهای فدراسیون فوتبال هیجان و جذابیت در 
انتخابات فدراسیون فوتبال دو چندان خواهد شد؛ 
چون هاشمی از پایگاه قابل قبولی در میان رؤسای 
فوتبال  بــاشــگــاه هــای  مــدیــران  و  ــی  ورزشـ هیئت های 

برخوردار است.

سهم خراسان رضوی چقدر است؟#
یکی دیگر از سؤالاتی که در این میان مطرح می شود 

این که سهم فوتبال خراسان رضوی در هیئت رئیسه 
آتی فدراسیون فوتبال چه خواهد بود؟ بدون تردید از 
آنجا که خراسان رضوی در سال های اخیر در حوزه 
تیم های پایه و داوری، فوتسال و فوتبال موفقیت هایی 
را بدست آورده بعید نیست که در انتخابات فوتبال 
نیز شاهد حضور کاندیداهایی از این استان در میان 
نامزدهای باشیم که قطعاً پیروزی آن ها می تواند امتیاز 
خوبی را برای فوتبال خراسان در برداشته باشد، شنیده 
رؤسای  نماینده  عنوان  به  اصولی  احسان  می شود، 
هیئت های ورزشی و حسن کامرانی فر به عنوان نامزد 
در بخش کارشناسان اقدام به نام نویسی خواهند کرد، 
البته برخی مدعی اند فرهاد حمیداوی مالک باشگاه 
شهرخودرو نیز قصد دارد برای عضویت در هیئت 
رئیسه در بخش نماینده باشگاه ها نام نویسی کند. 
به هر تقدیر شامگاه شنبه ترکیب نهایی نامزدهای 
انتخابات فوتبال مشخص خواهد شد و در نهایت 
یکی از نامزدهای متقاضی از میان سایرین این افراد 
روز دهم اسفندماه به عنوان رئیس جدید فدراسیون 

انتخاب خواهد شد.

سهم خراسان رضوی در انتخابات فدراسیون چقدر است؟

نبرد چهره های سرشناس در سئول جنوبی 

جواب رد کینگزلی کومان به منچستری ها
و  تیم منچسترسیتی  مــورد پیشنهاد دو  کینگزلی کومان در مصاحبه ای در 
منچستریونایتد در تابستان سال گذشته صحبت کرده است.کینگزلی کومان 
گفت: »ابراز علاقه باشگاه های شهر منچستر در تابستان گذشته؟ خوب است، 
اینکه بدانید تیم های خوبی به شما علاقه مند هستند خوشحال کننده بوده و به 
شما اعتماد به نفس بیشتری می دهد. اما من تا سال 2023 با این باشگاه قرارداد 
داشته و فقط به بایرن مونیخ فکر می کنم. من از شرایط فعلی خود در مونیخ راضی 

هستم.می خواهم امسال این قهرمانی را با حضور هوادارانمان جشن بگیرم«.

مورینیو: فینال را موقتاً فراموش می کنیم
تاتنهام در نیمه نهایی جام اتحادیه انگلیس موفق شد با گلهای موسی 
سیسوکو و سون هیونگ مین حریفش برنتفورد را شکست داده و به 
فینال رقابت ها راه یابد. مورینیو گفت: فینال حالا در جیب ماست. ولی 
حدود سه ماه دیگر تا آن فینال باقی مانده. پس ما فعلاً باید تمرکزمان 
را روی رقابت هایی که تا آن زمان ادامه دارد بگذاریم. ما تا آن زمان جام 
حذفی، لیگ برتر و لیگ اروپا را داریم. پس فعلاً باید فینال را فراموش 

کنیم. اما زمانی که ماه آوریل از راه برسد باید آماده باشیم.

رو دست اسپالتی به اینتری ها
لوچانو اسپالتی قصد ندارد با تیم ملی شیلی به نیمکت مربیگری برگردد.
اسپالتی سرمربی سابق تیم های اینتر و رم که آخرین بار هدایت آبی و 
مشکی پوشان شهر میلان را بر عهده داشت و از این تیم اخــراج شد، 
یکی از گزینه  های هدایت تیم ملی شیلی بوده اما این پیشنهاد را رد کرده 
زیرا قصد ندارد تا قبل از به پایان رسیدن قراردادش با اینتر در ماه ژوئن 
هدایت تیمی را بر عهده بگیرد و همچنان می  خواهد دستمزدش را از 

اینتری ها دریافت کند.

5 بازیکن در فهرست فروش پوچتینو
پاری سن ژرمن پنج بازیکن خود را در فهرست فروش گذاشته است تا با 

پول آن ها بازیکنان مورد نظر پوچتینو را جذب کند.
گاتزتا دلو اسپورت ایتالیا در گزارشی نوشت: لئوناردو مدیر ورزشی پاری 
سن ژرمن می خواهد از فروش چند بازیکن حداقل ۶0 میلیون یورو جمع 
آوری کند تا زمینه برای خریدهای مورد نظر پوچتینو مهیا شود.هررا، تیو 
کرر، جولیان دراکسلر، ادریس گایا و لئوناردو پاردس پنج بازیکنی هستند 

که در فهرست پوچتینو جای ندارند و در ژانویه جدا می شوند.

حمید عرب: علیرضا نیکبخت واحدی با اینکه از تیم 
محبوبش راهی پرسپولیس شد وهواداران استقلال 
را به شدت غمگین کرد، اما تأکید دارد که از او به 
عنوان یک استقلالی یاد شود. نیکبخت به همین 
دلیل بیشتر گرایش به صحبت درباره استقلال دارد 
و مدت هاست از صحبت دربــاره پرسپولیس طفره 
می رود. دربی 94 بهانه ای شد تا دوباره سراغ ستاره 

سابق مشهدی باشگاه استقلال برویم.

خیلی ها استقلال را صاحب شانس بیشتری برای س
قهرمانی درلیگ بیستم می دانند. 

می گیرد  ــرار  قـ ــدول  جـ در صـــدر  کــه  تیمی  ببینید 
ناخودآگاه به این سمت کشیده می شود اما خیلی 
لیگ  قهرمان  استقلال  بگوییم  از حــالا  اســت  زود 
می شود. حتی نمی شود به صدرنشینی در نیم فصل 
اول امیدوار بــود. خیلی از تیم ها در نیم فصل اول 
قهرمان شدند و در نیم فصل دوم جزو سقوط کننده ها 
به دسته پایین بودند. نیم فصل دوم خیلی مهم است 

و امتیازاتی که کسب می شود. 

به نظر می رسد خودت را عمیقاً متعلق به استقلال س
می دانی.

بله   من خودم را استقلالی می دانم چون بهترین 
هم  الان  گذشت.  باشگاه  ــن  درای سال های  فوتبالم 
دوست دارم استقلال بهترین نتایج را در لیگ بیستم 
بگیرد وقهرمان شود. من تأکید می کنم که استقلالی ام 
و از برد استقلال حمایت می کنم هرچند که برای 

حریف هم احترام زیادی قائلم. 

برخی منتقدان براین باورند که فکری فوتبال زیبایی س
را با استقلال به نمایش نمی گذارد. آیا این انتقادها 

درست است؟
من با چنین انتقادهایی موافق نیستم. اگر استقلال 
درصدر جدول حضور نداشت می شد انتقاد کرد، اما 
جای هیچ بحثی وجود ندارد. باید تأکید کنم که هر 
مربی شرایط خاص خودش را دارد. آقای فکری هم 
روش خودش را دارد. حتی اگر تیم استقلال زیبا بازی 
نکند باید از روش فکری حمایت کرد چون استقلال 
صدرنشین است و نتایج خوبی گرفته اســت. من 
حالا  مــی دهــم   20 نمره  استقلال  صدرنشینی  بــه 

می خواهد با هر روشی باشد. 

فکری صحبتی درباره بازی دربی انجام داده و گفته س
مربیان دراین بازی هیچ کاره اند.

همین طور اســـت. آقـــای فکری حــرف درســتــی زده 
چون او دربی های  زیادی را پشت سرگذاشته است. 
فکری با اتمسفر این بازی کاملا آشناست و می داند 
چه بگوید. من حرف هایی او را تأیید می کنم چون 
مربیان هرچه به بازیکنان خود بگویند آن ها در بازی 
کار خودشان را انجام می دهند. البته من امیدوارم 
این موضوع درنهایت به سود استقلال تمام شود 
و بازیکنان استقلال تدبیری بیندیشند که برنده از 

میدان دربی خارج شوند.

چه توصیه ای برای استقلالی ها داری؟س
برای من فرقی ندارد که تیم زیبا بازی کند یا نکند. 
حــرف من ایــن اســت که استقلال هــرکــاری کند تا 

قهرمان شود، چه با بازی زیبا چه بازی نا زیبا.

علی عبداحد: از هفته هفتم دور رفت لیگ برتر 
بسکتبال باشگاه های کشور در گروه الف، فردا در 
حالی دو  تیم آویژه صنعت پارسا مشهد و رعد 
پدافند هوایی مشهد که هر دو نماینده بسکتبال 
خراسان رضوی در لیگ برتر هستند در یک دربی 
متفاوت مقابل یکدیگر قرار می گیرند که هرچند 
در ظاهر، در ردیف های جدول همسایه هستند 
)آویژه صنعت پارسا با دو پیروزی و سه شکست و 
7 امتیاز و تفاضل گل مثبت 11 دررده پنجم جدول 
و رعد پدافند یک برد و پنج باخت و 7 امتیاز و 
تفاضل گل منفی 91 در رده ششم جدول( اما از 
نظر ساختاری و فنی و تشکیلاتی شرایط مساوی 
و یکسان و حتی نزدیک به یکدیگر هم ندارند. 
سرمایه گذاری  بــا  و  ریــشــه دار  تیمی  آویـــژه ای هـــا 
نسبتاً مناسب و عقد قرارداد با بازیکنان نامی و 
و  بازیکن غیرایرانی  و دو  حتی سرمربی خارجی 
اوضاع  اما  آن سو  در  تدارکات مطلوب هستند. 
هوایی  پدافند  رعــد  نظامی  تیم  اســت.  متفاوت 
هرسال طی یک چرخش و مهاجرت و حضور در 
هیئت  رئیس  پیگیری های  با  امسال  چند شهر 
بسکتبال خراسان رضوی در مشهد حضور دارد.

مقدس  که خدمت  جوانی  بازیکنان  با  تیم  این 
سربازی را در این تیم طی می کنند، توانسته اند 
بــزرگ  تیم های  مقابل  جنگندگی  و  تعصب  بــا 
با شایستگی نمره قبولی بگیرند.  و  ظاهر شوند 
این دیــدار روز جمعه ساعت 17 در سالن خانه 
تماشاگران  حــضــور  بـــدون  و  مشهد  بسکتبال 
پیگیری می شود. دیگر دیدار مهیج ساعت 18 بین 
شهرداری گرگان و پالایش نفت آبادان در سالن 

بسکتبال مجموعه آزادی تهران برگزار می شود. 

نگاهی به هفته های اخیر#
هفته پنجم و ششم لیگ برتر بسکتبال در حالی 
یعنی  قهرمانی  مدعی  ســه  کــه  رسید  پــایــان  بــه 
بازی  دو  هر  شیمیدر  و  مهرام  گرگان،  شهرداری 
خود را با برد پشت سر گذاشتند و دیگر مدعی 
یعنی نفت آبادان یکی از دیدارهای خود را واگذار 
ایــن بین دو تیم آینده ســازان و نیروی  کــرد. در 
زمینی که کیفیت بسیار پایینی دارند، با ۶ باخت 

در انتهای جدول قرار دارند.
داوری هــا  به  اعتراض ها  که  اســت  در حالی  ایــن 
و  بارها  بازی که  ادامــه دارد. در جریان  همچنان 
بارها این اعتراض ها وجود دارد، اما بعد از مسابقه 
جالب  نکته  اســت.  داوری  علیه  صحبت ها  هم 
توجه اینکه مسئولی از فدراسیون بسکتبال پاسخ 
این اعتراض ها و انتقادها را نداده و از داوران خود 
دفاع نمی کنند و ظاهراً آن ها هم موافق اشتباهات 

قاضیان میدان هستند.

حضور خارجی های جدید در لیگ#
هنوز  مسابقات  از  هفته   ۶ گــذشــت  ــود  وجـ بــا 
حضور خارجی ها در لیگ ادامه دارد. شهرداری 
بندرعباس و مس رفسنجان تیم هایی بودند که 
بازیکن خارجی جذب کردند. شیمیدر نیز با رفتن 

وارگاس به دنبال یک بازیکن سنتر می گردد.
و شهرداری  شــورا  امــروز 99/10/18:  دیــدارهــای 
قزوین- اکسون تهران ساعت 15 / صنعت مس 

رفسنجان- خانه بسکتبال خوزستان ساعت 18

نیکبخت در گفت وگو با قدس:

 استقلال زیبا بازی نکند اما قهرمان شود
جمعه در لیگ برتر بسکتبال

دربی متفاوت دو تیم مشهدی

خبر

ساعت و زمان دو بازی تیم ملی 
مشخص شد

مهدی  بــه  نــامــه  ــال  ارسـ بــا  آســیــا  فوتبال  کنفدراسیون 
محل  و  زمـــان  فوتبال  فــدراســیــون  دبیرکل  محمدنبی، 
بازی روزهــای هفتم و هشتم مسابقات   برنامه  برگزاری 

مرحله دوم جام جهانی 2022 را اعلام کرد.
پنجشنبه پنجم فروردین ماه 1400

ایران – هنگ کنگ -  ساعت 20 / ورزشگاه آزادی
سه شنبه دهم فروردین ماه 1400

کامبوج – ایران – ساعت 15:30 / ورزشگاه پنوم پن
در نامه ارسالی کنفدراسیون فوتبال آسیا آمده است: از 
فدراسیون ها درخواست شده مکاتبات و هماهنگی های 
 لازم را در خصوص سفرهایشان انجام دهند. همچنین 
میزبانی  اگــر  کرونا  ویــروس  اپیدمی  به شرایط  توجه  با 
کنفدراسیون  نشد،  میسر  ها  تاریخ  این  در  مسابقات 
فوتبال آسیا تصمیم می گیرید که بازی ها یا به صورت 

رفت و برگشت و یا به صورت متمرکز برگزار شود.

برنامه هفته پنجم لیگ فوتسال
هفته پنجم لیگ برتر فوتسال عصر امروز در حالی برگزار 
خواهد شد که دو تیم فرش آرای مشهد و شهروند ساری 

در این هفته استراحت دارند.
پنجشنبه 18 دی: شهروند ساری-گیتی پسند / فردوس 
قم-شهید منصوری/ کراپ الوند -اهورا بهبهان/ حفاری 

/ اهواز-مس سونگون / کوثر اصفهان-سن ایچ ساوه 
راگا-ایمان شیراز

گزارش کوتاه

مسوت در مسیر زلاتان؟
مسوت اوزیل در حال مذاکره با تیم دی سی یونایتد 
 MLS لیگ  در  که  تیم  ایــن  می شود  گفته  اســت. 
آمریکا حضور دارد، پیشنهادی بسیار وسوسه انگیز 
به اوزیل داده که شامل گسترش برند M10 اوزیل به 

سراسر ایالات متحده آمریکا نیز می شود.
مسعود اوزیل امسال در نیم فصل اول لیگ برتر 
توسط توپچی ها به کار گرفته نشد و در هفته های 
اخیر نیز جدا از تیم اول آرسنال به تمرین پرداخته.
پیشنهاد دی سی یونایتد به اوزیل همچنین شامل 
استفاده از برند قهوه ی او در استادیوم آئودی فیلد، 
اوزیل و همچنین  تولید جداگانه محصولات  خط 
برنامه ای برای تبدیل مسوت اوزیل به چهره این تیم 

مستقر در واشنگتن می شود.
ایجنت اوزیل با مدیر اجرایی تیم دی سی یونایتد که 
در 2018 نقشی مهم در آوردن وین رونی از اورتون به 

این تیم داشت نیز روابط نزدیکی دارد.
میکل آرتتا سرمربی آرسنال در رابطه با برنامه های 
این تیم در فصل نقل و انتقالات گفت: »ما نفرات 
زیادی در تیم داریم و از این موضوع آگاهیم. خیلی 
دلایلی  به  امــا  می افتاد  تابستان  در  باید  اتفاقات 
کنیم.بازیکنان  عملی  را  برنامه هایمان  نتوانستیم 
زیادی هستند که قرار است قرض داده شوند و تیم 
را ترک کنند. اولویت ما در حال حاضر این است 
نفراتی که در هر  این تعداد  با  چرا که نمی توانیم 

پست داریم ادامه دهیم«.

استقلال و پرسپولیس بعد از رویارویی با آلومینیوم و سپاهان، حالا باید در دیداری 
حساس و به جا مانده از هفته هشتم رقابت ها به مصاف 

هم بروند.
با پشت سر گذاشته شدن دیدارهای هفته دهم )به جز 
یک بازی بین پرسپولیس و گل گهر(، به حساس ترین 
دیدار نیم فصل نخست می رسیم که به جامانده از هفته 

هشتم است و در آن استقلال و پرسپولیس 
باید به مصاف هم بروند. دیداری موسوم به 

شهرآورد یا دربی بزرگ پایتخت.
این دیدار در حالی دوشنبه هفته آینده 
برگزار می شود که آبی پوشان با 9 بازی و 
18 امتیاز در صدر و سرخپوشان با هفت 
بازی و 11 امتیاز در رده دهم جدول قرار 
دارند. هرچند تاریخ ثابت کرده جایگاه 
جدولی دو تیم هیچ تأثیری در شرایط 
و  داشـــت  نخواهد  و  نداشته  دربـــی 
بــازی همیشه شرایطی متفاوت  این 
و خــاص دارد، امــا آن هــا با اختلافی 
هفت امتیازی در این بازی به مصاف 
هم مــی رونــد. یکی از وجــوه مشترک 
دو تیم بــرای این بــازی، استحکام در 
خط دفاعی و یا بهتر است بگوییم در 
اوج بودن دروازه بان های دو تیم است 
که موجب شده آن ها دارای بهترین 
باشند.  مسابقات  دفــاعــی  خــطــوط 
پرسپولیس با تنها دو گل خورده در 

هفت بازی بهترین خط دفاعی و 

استقلال با دو بازی بیشتر و دو گل خورده بیشتر، دومین خط دفاعی برتر مسابقات 
را دارند. این در حالی است که عملکرد دروازه بان های دو تیم بسیار 
به هم نزدیک است. حامد لک در حالی به دربی رسید که در هفت 
بازی پنج بار کلین شیت کرده، دو گل دریافت داشته و هرگز بیشتر 
از یک بار در هر بازی دروازه اش باز نشده است. رشید مظاهری هم 
هفت بار برای آبی پوشان به میدان رفته، پنج بار کلین شیت کرده و 
دو بار هم دروازه اش باز شده است. مظاهری هم در هیچ 
بازی بیشتر از یک بار دروازه اش باز نشده است. تنها 
تفاوت این آمار در این است که مظاهری یکی از این 
دو گل را از روی نقطه پنالتی دریافت کرده که این 
قدری وی را در این آمار از همتای پرسپولیسی اش 

پیش می اندازد.
و  اســـتـــقـــلال  ــیــم  ت دو  روی  ــیــش  پ دیــــــدار 
رقابت  یک  می توان  واقع  در  را  پرسپولیس 
آمــاده آن ها  بین دو سنگربان  غیرمستقیم 
نفر هم نخستین سال  دو  که هر  دانست 
حضورشان در تیم خود را تجربه کرده و از 
هستند.  بــرخــوردار  سرشاری  انگیزه های 
مظاهری و لک از جمله دربی اولی های 
بــرای  دو  هــر  و  هستند  ــازی  ــ ب ــن  ایـ
این  متفاوت  فضای  بار  نخستین 
بازی را تجربه می کنند که البته 
این دربی نیز به دلیل شرایط 
و  تماشاگر  ــدون  ب کرونایی 
با  متفاوت  شرایطی  در 
ــای گــذشــتــه  ــ ــی ه ــ درب

برگزار می شود. 

توصیه هلندی ها به فن دبیک

از چنگ شیاطین  فرار کن
فن  دانــی  نژاد:  غلام  امین 
ــیــک تــابــســتــان امــســال از  دب
منچستریونایتد  راهــی  آژاکــس 
تاکنون یک  او  انتقال  اما  شد 
ــوده اســت.  ــزرگ ب شکست ب
ــرای  ــ ــتــد ب ــای ــون مــنــچــســتــری
خود  میانی  خــط  تقویت 
هزینه  ــورو  ــ ی مــیــلــیــون   40
ــن دبــیــک  ــی فـ ــ ــرد و دانـ ــ ک
قرار بود یک نیروی کمکی 
مؤثر و بزرگ برای شیاطین 
سرخ باشد اما او به ندرت 
جایی در ایده های اوله گنار 
یونایتد  سولسشر سرمربی 
لیگ  در  او  اســـت.  داشــتــه 
روز  دسامبر)1۶   20 از  برتر 
لیدز  ــر  ــراب ب بـــازی  و  پــیــش( 
ــرای یــونــایــتــد به  ــ ــاکــنــون ب ت

میدان نرفته است. 
اعتقادند  این  بر  هلند  در 
کــه فــن دبــیــک تــا دیر 
ــد از  ــایـ ــده بـ ــشـ نـ

تلگراف  دی  شــود.  جــدا  یونایتد 
ــی  ــریــن نــشــریــه ورزشـ مــعــروف ت
تا  خــواســت  دبیک  فــن  از  هلند 
اگر باز هم نیمکت نشین بود، به 
از  و  ببندد  را  چمدان ها  سرعت 

منچستر فرار کند. 

نگرانی هلندی ها#
فن دبیک بازیکنی مهم برای تیم 
ملی هلند است و روی او برای یورو 
2021 حساب خاصی باز کرده اند، 
اما او زیر سایه برونو فرناندز و پل 
با ادامــه این روند،  پوگبا مانده و 
از استعدادهای  یکی  هلند قطعاً 
داد.  خــواهــد  دســـت  از  را  ــود  خـ
ستاره ای که نیمکت نشین باشد، 
این  از  هلندی ها  و  می کند  افــت 

بابت به شدت نگرانند. 
سابق  سرمربی  فن خال،  لوئیس 
که  دارد  اعتقاد  منچستریونایتد 
منچستر  انتخاب  در  دبیک  فن 
ــاه کــــرده اســـت.  ــب یــونــایــتــد اشــت

انتخاب  او  کــه  نمی کنم  »فــکــر 
ــرده بــاشــد. وقــتــی شما  خــوبــی کـ
در  را  پوگبا  پــل  و  بــرونــو فــرنــانــدز 
اختیار داریــد، فن دبیک در چه 
مــیــدان  ــه  ب ــوانــد  مــی ت موقعیتی 
ــنــم تــیــم هــای  ــکــر مــی ک ــرود؟ ف ــ ــ ب
دارند  برتر وجود  لیگ  زیادی در 
بهتری  گزینه های  که توانستند 

برای او باشند«.

نظر سولسشر #
خبری  نــشــســت  در  ســولــســشــر 
اخــیــر خــود در مـــورد فــن دبیک 
فوتبالیست  یک  »وقتی  گفت: 
می شود،  جدید  لیگ  یــک  وارد 
همیشه این امکان وجود دارد که 
وفق پیدا کردنش زمان ببرد. فن 
بوده  ترکیب  در  زمــان  هر  دبیک 
راضی کننده کار کرده است و اگر 
او خیلی به میدان نرفته، به این 
خاطر است که رقبایش بهتر کار 

کرده اند«.

تهدید مدیر برنامه ها#
ــن در حــالــی اســت کــه سیاک  ای
دبیک  فن  برنامه  مدیر  ســوارت، 
 Sportwitness با  گو  و  گفت  در 
به  تــهــدیــد  را  شیاطین  تــلــویــحــاً 
جدایی کرده و گفته: باشگاه های 
زیادی فن د بیک را می  خواستند. 
رئال مادرید، بارسلونا، یوونتوس، 
تیم های  از  بــســیــاری  و  آرســنــال 

دیگر.
 ســوارت در ادامــه افــزود: در ماه 
ــاده بـــود تا  ــارس هــمــه چــیــز آمــ مـ
اما  بپیوندد  مــادریــد  ــال  رئ بــه  او 
تأخیر  بــه  را  چیز  همه  ویـــروس 
نمی توانند  باشگاه ها  انــداخــت. 
درآمد داشته باشند و نمی توانند 
بــازیــکــن بــفــروشــنــد. هــمــه چیز 
تغییر کرده است. الان هم همین 
اگــر  و  دارد  وجـــود  پیشنهادها 
بازیکن  ایــن  از  نتواند  منچستر 
میز  پای  کند می توانیم  استفاده 

مذاکرات برای ژانویه بنشینیم.

ســوارز در ایــن مــدت در 12 بــازی 9 بــار موفق به گلزنی شــده و 
صدرنشین جدول گلزنان لالیگاست. آلفردو مارتینز در صفحه 
خود نوشت: »نابغه هایی که تصمیم به اخراج سوارز گرفتند. این 
باشگاه یکی از بزرگ ترین گلزنان سال های اخیر جهان را اخراج 
کرده، دستمزد قراردادش را به او داد، رقیب مستقیم را تقویت 
ساخته و زوج ایده آل ستاره اصلی خود لیونل مسی را ناامید 
کرد. تبریک می گویم.« سوارز در پاسخ نوشت: »آلفردو، از تو 

متشکرم که همیشه از من حمایت کردی«.

رونالدو بعد از درخشش مقابل اودینزه از رکورد 757 گل 
پله عبور کرده و با 758 گل، در رده دوم فهرست بهترین 
قرار گرفت. همچنین مسی مقابل  فوتبال  تاریخ  گلزنان 
با  های خود  گل  تعداد  و  گلزنی شده  به  موفق  والنسیا 
لباس بارسلونا به عدد ۶43 رساند و رکورد گلزنی در یک 
باشگاه رسید.حالا پله بیوی اینستاگرام خود را تغییر داد 
کــردن 1283 گل به مجموع گل های رسمی و  با حک  و 

غیررسمی خود خود اشاره کرده است. 

پلهلوئیز سوارز
درخشش مهدی طارمی در لیگ پرتغال این روزها زبانزد عام و 
خاص است و در این کشور سرو صدایی به پا کرده است. پس از 
پیشنهاد ازدواج یک خانم پرتغالی به طارمی که در توییتر انجام 
شد، حالا صفحه رسمی لیگ یک پرتغال در اینستاگرام عکسی 
منحصر به فرد از طارمی منتشر کرده که نشان از آمادگی بدنی 
بالای این بازیکن دارد. در زیر عکس به علاقه مندان به فوتبال 
توصیه  شده تلاش نکنند این حرکت را انجام دهند.طارمی در 

پورتو دارای محبوبیت فراوانی شده است.

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی اعلام کرد 
پرسپولیس و استقلال به زودی در بورس به »هواداران 
و مردم« واگذار خواهند شد. احمد امیرآبادی فراهانی، 

عضو مجلس از قم این خبر را تأیید کرده است.
او نوشته : »اساسنامه باشگاه استقلال تهران بر اساس 
فرمت اعــلام شــده ســازمــان بــورس تصویب گــردیــد« و 
ادامه داده: »به زودی همراه با تیم پرسپولیس در بورس 

به هواداران و مردم« واگذار خواهد شد.

احمد امیرآبادیلیگ پرتغال

ضد  حمله

 قایدی و عبدی 
نامزد جایزه بهترین بازیکن جوان سال آسیا

بهترین  نامزد کسب جایزه  پایتخت  از سرخابی های  بازیکن  دو 
بازیکن جوان سال گذشته میلادی فوتبال آسیا شدند. سایت رسمی 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در نظر دارد در چهار بخش بهترین بازیکن 
جوان، بهترین بازیکن بانوان، بهترین بازیکن لیگ قهرمانان آسیا و 
بهترین لژیونر قاره کهن در سال 2020 را از نگاه هواداران انتخاب و 
جایزه هواداران را به آن ها اهدا کند. 40 درصد معیار تصمیم گیری 
برای انتخاب برترین های هر بخش، نظر هیئت کارشناسان مستقل 
فوتبال آسیاست و ۶0 درصد باقیمانده به نظرات هواداران اختصاص 
دارد. برندگان هر بخش روز 5 بهمن مشخص خواهند شد. در 
نخستین نظرسنجی، سایت AFC از کاربران خود خواسته تا به 
بهترین بازیکن جوان سال قاره آسیا رأی دهند که نام های مهدی 
قایدی و مهدی عبدی از ایــران میان 20 گزینه اعــلام شــده، دیده 

می شود.

 زاهدی 
در تیم منتخب نیم فصل لیگ برتر اوکراین

شهاب زاهدی در تیم منتخب نیم فصل لیگ برتر فوتبال اوکراین 
قرار گرفت.

سایت Footclub اوکراین ترکیب تیم منتخب نیم فصل لیگ برتر 
فوتبال این کشور را معرفی کرد که نام شهاب زاهدی، مهاجم تیم 
المپیک دونتسک نیز در میان آن ها دیده می شود. شهاب زاهدی 
در نیم فصل لیگ برتر اوکراین توانست هشت گل در 11 بازی بزند 
و آقای گل شود. این مهاجم المپیک دونتسک به احتمال فراوان 

به زودی به تیم جدیدی خواهد پیوست.

 مجوز مخصوص فیفا 
برای انتقال کریمی به الدحیل

به نقل از روزنامه الوطن قطر، نام علی کریمی به جای دیگر بازیکن 
ایرانی الدحیل یعنی رامین رضاییان در فهرست آسیایی این تیم 
قرار خواهد گرفت. علی کریمی با قراردادی قرضی از قطر اس سی به 
الدحیل پیوست. رامین رضاییان هم با قرارداد مشابهی از الدحیل 
راهی السیلیه شد. بر اساس این گــزارش، باشگاه الدحیل قطر با 
استناد به طولانی شدن فصول باشگاهی فوتبال به دلیل شیوع 
ویروس کرونا توانست موافقت فیفا را برای جذب علی کریمی با 
توجه به بازی اش برای تیم های استقلال و قطر اس سی در طول یک 

فصل بدست آورد.

پاس با مهدی پاشازاده در جام حذفی
مهدی پاشازاده و پاس همدان در رقابت های  جام حذفی فوتبال 
ایران شرکت می کنند. این ستاره استقلال که در حال حاضر برای 
ماموریت مهم چندمین صعود از لیگ دو به لیگ یک به پاس 
همدان پیوسته است، به دلیل ناراحتی از عملکرد برخی بازیکنان 
تصمیم به استعفا گرفته بود اما مدیریت باشگاه پاشازاده را در پست 
خود نگه داشت تا این مهره ارزشمند با جدایی از پاس به تیم دیگری 
نرود. دیروز سرپرست پاس در مصاحبه با ایرنا اعلام کرده که باشگاه 
پاس باوجود حضور در لیگ دوم، در جام حذفی نیز شرکت خواهد 

کرد.

 اخطار باشگاه تراکتور به گل گهر 
در مورد شکاری

رضا شکاری، هافبک جوان فصل گذشته تراکتور که ابتدای فصل 
جاری قراردادش را به صورت یکطرفه با این باشگاه فسخ کرد هنوز 
نتوانسته به تیم جدیدی بپیوندد و در ماه های  اخیر بیرون گود مانده 
است. شکاری ابتدا قصد داشت به پرسپولیس برود و یحیی گل 
محمدی هم اعتقاد خاصی به عملکرد او داشت ولی مشکلاتی که 
در قراردادش با تراکتور و جدایی یکطرفه او وجود داشت باعث شد 
سرخپوشان تهرانی قید جذب این بازیکن را بزنند. پس از عدم توافق 
شکاری با پرسپولیس، این بازیکن به سیرجان رفت و در تمرینات گل 
گهر حاضر شد ولی این باشگاه هم اعلام کرد تا زمانی که رأی کمیته 
تعیین وضیعت در خصوص او صادر نشود قراردادی با وی امضا 
نخواهد کرد. صبح دیروز باشگاه تراکتور به باشگاه سیرجانی نامه 
زد و در خصوص همکاری با شکاری به او هشدار داده و اعلام کرد 
امضای قرارداد با این بازیکن ممکن است برایشان دردسر ساز شود.

حمایت مدیریت ذوب آهن از رحمان رضایی
تیم فوتبال ذوب آهـــن ایــن هفته در دیــدار مقابل تراکتور تن به 
شکست 2 بر یک داد تا روند نتایج نه چندان خوب این تیم به هفته 
دهم برسد و این در شرایطی است که گاندوها تا امروز رنگ برد به 
خود ندیده اند. پیش از این بازی اخباری در مورد اینکه بازی با تراکتور 
آخرین فرصت رحمان رضایی برای تغییر روند این تیم است شکل 
گرفته بود و بعد از بازی هم حرف و حدیث هایی از احتمال برکناری او 
مطرح شده و حتی گزینه هایی به عنوان جانشین در رسانه ها معرفی 
شدند. با این وجود، پیگیری های  انجام شده نشان می دهد باشگاه 
ذوب آهن و مدیران آن با وجود نارضایتی از عملکرد تیم و نتایج، قصد 
برکناری رحمان رضایی در این مقطع را ندارند و از سرمربی خود 

همچنان حمایت می کنند.

 جلالی جدی ترین گزینه
 برای جانشینی فاضلی در نساجی

مسئولان باشگاه نساجی مازندران در تدارک تغییر سرمربی این تیم 
هستند. اگر چه مدیران باشگاه نساجی واکنش رسمی به تغییرات 
در کادر فنی نداشته اند اما به نظر می رسد کار فاضلی با این تیم به 
پایان رسیده و باشگاه نساجی نیز قصد دارد مجید جلالی را که پیش 
از این سابقه حضور در این تیم دارد را به عنوان سرمربی انتخاب 
کنند. این اتفاق منوط به توافق باشگاه نساجی با فاضلی برای قطع 

همکاری است.

منهای فوتبال

 سردیس، تندیس و دلنوشته های تختی
 در دید عموم قرار گرفت

از  تــعــدادی  تختی  غلامرضا  درگــذشــت  ســالــروز  بــا  همزمان 
مسئولان و علاقه مندان به ورزش با حضور بر مــزار وی بار 

دیگر به جهان پهلوان ادای احترام کردند. 
با 17 دی ماه و سالروز درگذشت جهان  همه ساله همزمان 
پهلوان غلامرضا تختی، علاقه مندان و اهالی ورزش با حضور 
در ابن بابویه تهران مراسمی را برای این قهرمان برگزار می کنند 
که امسال به دلیل شیوع بیماری کرونا و محدودیت های اعمال 

شده از سوی وزارت بهداشت برنامه مشخصی برگزار نشد. 
در همین راستا و به منظور ادای احترام به روح بزرگمرد ورزش 
ایران جهان پهلوان غلامرضا تختی، اسطوره معرفت و پهلوانی؛ 
ایران  المپیک  ملی  کمیته  رئیس  امیری  صالحی  رضا  سید 
صبح چهارشنبه بر مزار این قهرمان حضور یافت و تعدادی 
دیگر از مسئولان و علاقه مندان نیز در این محل حاضر بودند.

 تغییر میزبان 
رقابت های هندبال ساحلی آسیا

با تأیید فدراسیون هندبال آسیا مسابقات قهرمانی هندبال 
ساحلی نوجوانان قاره کهن از تایلند به قطر تغییر مکان داد.

با اعلام کنفدراسیون هندبال آسیا، میزبانی رقابت های هندبال 
ساحلی نوجوانان آسیا از تایلند به قطر منتقل شد. تایلند 
قرار بود بهمن سال جاری میزبان رقابت های قهرمانی هندبال 
ساحلی نوجوانان آسیا باشد  اما به دلیل شرایط مربوط به 
پاندمی ویروس کرونا از این میزبانی انصراف داد. در نتیجه 
 2020 دسامبر   24 که  نشستی  در  آسیا  هندبال  فدراسیون 
)چهارم دی ماه 99( برگزار کرد، تصمیم گرفت تا امتیاز میزبانی 

را به کشور قطر اعطا کند.
البته کنفدراسیون آسیا برای تغییر احتمالی میزبانی مسابقات 
است  قــرار  شیراز  میزبانی  به  که  نیز  آسیا  جوانان  قهرمانی 
اسفند سال جاری انجام شود صحبت هایی کرده ولی هنوز 

این موضوع قطعی نشده است. 

 5 کوهنورد مفقود شده 
در زرین کوه زنده پیدا شدند

نفر  پنج  هر  یافتن  از  تهران  استان  بحران  مدیریت  مدیرکل 
مفقود شده در زریــن کوه دماوند به صــورت زنــده و سلامت 

خبر داد.
منصور درجاتی از یافتن مفقودی های زرین کوه دماوند خبر 
داد و گفت:  به حمدالله تیم های جست وجوی زمینی موفق به 

یافتن هر پنج نفر به صورت زنده شدند.
وی افزود: باید از تمامی دست اندرکاران و مسئولان استانی 
و شهرستانی و همچنین نجاتگران نهایت قدردانی و تشکر را 
داشته باشیم که در عملیاتی گسترده و بی وقفه موجب پیدا 
شدن این افــراد در کمترین زمان ممکن و بازگشت سلامت 

آن ها به خانه شدند.

درخشش موسوی در شب شکست پیاچنزا
ایتالیا  تیم لوبه در چارچوب هفته شانزدهم سری آ والیبال 
میزبان پیاچنزا بود و سه بر یک به پیروزی رسید. شاگردان 
لورنزو برناردی در ست دوم این مسابقه 25 بر 22 به پیروزی 
با  ترتیب  به  چهارم  و  ســوم  اول،  ست های  در  امــا  رسیدند 
امتیازهای 25 بر 19، 25 بر 20 و 25 بر 19 مغلوب میزبان خود 

شدند.
سیدمحمد موسوی مدافع سرعتی زن و ملی پوش ایرانی تیم 
با  و  داشــت  خوبی  بسیار  عملکرد  مسابقه  ایــن  در  پیاچنزا 
کسب 14 پوئن )11 حمله، 2 سرویس و یک دفاع( امتیازآورترین 

بازیکن تیم پیاچنزا در این مسابقه بود.

نظریان رئیس فدراسیون اسکی شد
مجمع انتخاباتی فدراسیون اسکی صبح چهارشنبه به ریاست 
مهدی علی نژاد معاون توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت 
ورزش و جوانان در محل آکادمی ملی المپیک و پارالمپیک 

برگزار شد.
کمیته  نماینده  عنوان  به  بــاقــرزاده  فضل الله  مجمع  ایــن  در 
ملی المپیک، کوروش صبوریان سرپرست فدراسیون اسکی، 
فدراسیون ها  مشترک  امــور  دفتر  مدیرکل  خسروی  علیرضا 
عباس  و  غفرانی  امیر  باقری،  داشتند.جواد شهلایی  حضور 
که  بودند  فدراسیون  این  ریاست  نامزد  مادوانی سه  نظریان 
برنامه های خود را ارائه کردند. احسان میرزاده نیز که یکی از 

کاندیداها بود در انتخابات حاضر نشد.
تعداد آرای مجمع 28 نفر بود که در نهایت نظریان با 23 رأی 
به عنوان رئیس جدید فدراسیون اسکی انتخاب شد. غفرانی 

صاحب سه رأی شد وشهلایی نیز دو رأی کسب کرد.

سینا بهرامی به تیم تکواندو فرمانیه پیوست
ورامین  تیم شــهــرداری  ترکیب  در  دو ســال  که  بهرامی  سینا 
حضور داشت و به همراه این تیم دو عنوان قهرمانی در لیگ 
برتر، قهرمانی جام جهانی و رقابت های بین المللی را کسب 
با انتشار پستی از هم تیمی های خود  کــرده، روز سه شنبه 

خداحافظی کرد. 
وی ابتدا قرار بود با پاس ناجا در لیگ برتر شرکت کند که با 
انصراف این تیم، با دو تیم فرمانیه و دانشگاه آزاد وارد مذاکره 
شد و در نهایت روز گذشته تصمیم گرفت با فرمانیه فصل 

جدید را سپری کند.
با  ــرای صعود  ب برتر  لیگ  رقــابــت هــای  دوم  گــروه  در  فرمانیه 
تیم های دانشگاه آزاد، لوازم خانگی کن، پالایش نفت آبادان و 

پارسیان البرز پیکار خواهد کرد.

گلرها نقطه قوت مشترک استقلال و پرسپولیس هستند

دربی مقابل دروازه های  آهنی
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سیما و سینماسیما و سینما

خبر

سریال نوروزی شبکه دو کلید خورد

 »دیبا زاهدی« و »کامران تفتی« 
»هم بازی« شدند

ســـــریـــــال »هــــــــم بــــــــازی« بــه 
محمد زاده  ســروش  کارگردانی 
و تهیه کنندگی نوید محمودی 

جلو دوربین رفت.
ــه نــقــل از  ــزارش قـــدس ب ــ ــه گ ب
هفته  اواســــــط  ســیــمــافــیــلــم، 

کارگردانی ســروش محمدزاده جلو  به  »هــم بــازی«  گذشته سریال 
دوربین رفت. تاکنون در این سریال »دیبا زاهدی« و »کامران تفتی« 
مقابل دوربین رفته اند.»هم بازی« ملودرام عاشقانه ای است که سعی 
دارد در فضایی شاد و شیرین با قصه ای اجتماعی به قلم وحید 
حسن زاده و مریم اسمی خانی در مورد روابط جوانان و هویت نگاه 
ویژه ای داشته باشد. »هم بازی« با دو گروه همزمان در حال تولید 

است و برای پخش در نوروز ۱۴۰۰ آماده می شود.

ستاره پسیانی بازیگر »زیرخاکی« شد

بازگشت به تلویزیون پس از ۱۲ سال
ــه فصل  ــ ــی ب ــان ــســی ــاره پ ــ ــت ســ
با  ــال »زیــرخــاکــی«  دوم ســری
نویسندگی و کارگردانی جلیل 
رضا  تهیه کنندگی  و  ســامــان 

نصیری نیا پیوست.
به  که  »زیرخاکی«  دوم  فصل 

تازگی کلید خورده، چهره های تازه ای را در جمع خود خواهد داشت 
که تاکنون هومن برق نورد و گیتی قاسمی از بین آن ها معرفی شده اند. 
گروه سازنده با بازیگر دیگری نیز به توافق رسیده اند که پس از سال ها 
به تلویزیون برمی گردد. ستاره پسیانی پس از ۱۲ سالی که از ایفای 
نقش او در سریال »همه بچه های من« می گذرد، با اندوخته سال ها 
حضور در صحنه تئاتر و بازی در فیلم های سینمایی، برای بار دیگر 
در یک سریال تلویزیونی حاضر می شود. او برنده تندیس بهترین 
بازیگر زن در سی و ششمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر هم 
جاری  ســال  رمضان  در  پخش  با  »زیرخاکی«  اول  فصل  هست. 
توانست عنوان پربیننده ترین سریال رمضانی را از آن خود کند و 
حالا با فراهم شدن شرایط، ساخت ماجراهای فریبرز باغبیشه در 
کنار کاراکترهای جدید ادامــه پیدا می کند. بازیگران این مجموعه 
تولید سیمافیلم عبارت اند از: پژمان جمشیدی، ژاله صامتی، نادر 
فلاح، گیتی قاسمی، امید روحانی، اصغر نقی زاده، رایان سرلک و 

هومن برق نورد.

الهه  منصوریان، بازیگر سینما شد

 قهرمان ووشو در»قطع فوری«
با اعــلام پــروانــه ساخت فیلم 
ــوری« بــه کــارگــردانــی  ــ »قــطــع ف
ــریـــم  مـ ــی  ــدگـ ــنـ ــنـ ــه کـ ــیـ ــهـ تـ و 
بحرالعلومی، گروه دوم بازیگران 
این فیلم معرفی شدند که در 
آن هــا،  اسامی  فهرست  میان 

به  می شود.  ووشــو جهان( مشاهده  )قهرمان  منصوریان  الهه  نام 
تهیه کنندگی  و  کارگردانی  به  فــوری«  »قطع  فیلم  قــدس،  گــزارش 
مریم بحرالعلومی واپسین روزهــای پیش تولید را با رعایت تمامی 
پروتکل های بهداشتی سپری می کند تا به زودی مقابل دوربین برود.

روشنک عجمیان، علی کیان ارثی، محمدرسول صفری و غزال نظر، 
با معرفی الهه منصوریان )قهرمان ووشو جهان( دومین گروه بازیگران 
این فیلم پربازیگر هستند که پس از شقایق فراهانی، علی انصاریان، 
کریمی،  ساسان  معرفی  با  چراغی پور،  سیاوش  و  کمالی  افسانه 
حضورشان در این فیلم قطعی و تست گریم آن ها انجام شده است. 
»قطع فوری« سومین فیلم بلند مریم بحرالعلومی است که پیش 
از این با فیلم »پاسیو« سیمرغ بهترین کارگردانی بخش جلوه گاه 
شرق سی و ششمین جشنواره جهانی فیلم فجر را دریافت کرده و 
با دومین فیلم خود »شهربانو« در سی ونهمین جشنواره فیلم فجر 

حضور خواهد داشت. 

»آقازاده« به رکورد بیش از ۱ میلیارد 
دقیقه تماشا رسید

پــخــش شــده  قــســمــت   ۲۸
ــازاده« در فیلیمو  سریال »آقـ
تا پایان روز سه شنبه ۱۶ دی 
ماه ۹۹ نزدیک به یک میلیارد 
توسط  دقیقه  میلیون   ۱۰۰ و 
ــده که  مــخــاطــبــان تــمــاشــا شـ

بالاترین رقم دقیقه-تماشا در بین کلیه آثار پخش شده در شبکه 
نمایش خانگی است.

به گزارش قدس به نقل از روابط عمومی فیلیمو، در حالی که تنها 
یک قسمت به پایان سریال »آقــازاده« با طراحی، نویسندگی و 
تهیه کنندگی حامد عنقا و کارگردانی بهرنگ توفیقی باقی مانده، 
قسمت های این سریال در مجموع با رد کردن یک میلیارد دقیقه 

تماشا رکوردی منحصر به فرد در سامانه فیلیمو ثبت کرد.
نکته جالب توجه افزایش چشمگیر تماشای قسمت های ابتدایی 
سریال است و همزمان با پایان پخش »آقازاده« مخاطبان بسیاری 
تماشای این سریال را به تازگی آغاز کرده اند. ضمن اینکه در 
حال حاضر قسمت اول این سریال با بیش از ۸۱ میلیون دقیقه 
رکــورددار دقیقه تماشای یک قسمت از یک سریال در سامانه 
فیلیمو است. با توجه به اینکه هنوز پخش یک قسمت از این 
سریال باقی مانده و دقیقه تماشای قسمت های گذشته همچنان 
در حال افزایش است این رکورد نقطه پایان »آقازاده« نخواهد بود.

شکستن بت فیلم سازی برای #
فیلمسازان جوان

ــرضــا بــاغــشــنــی  ــی ــل ع
کــــه بـــــــرای مــســتــنــد 
»کــــــشــــــور کـــوچـــک 
ــن« بــرنــده فــانــوس  مـ
ــش »مـــســـتـــنـــد  ــخــ ــ ب
جــنــگ اقـــتـــصـــادی و 
از جشنواره شد،  دوره  این  ایرانی«  رؤیــای 
زیــادی  سینمایی  جشنواره های  می گوید: 
در حوزه  آن هــا  که عمده  داریــم  در کشور 
فیلم مستند هستند از حقیقت گرفته تا 
مقاومت، اما می توان گفت که بیشتر این 
جشنواره ها برای هنرمندان است و آنچه در 
پذیرفتن آثار و جایزه دادن اهمیت دارد بر 
فرم و ساختار تکیه دارد یعنی به فیلمی که 
هنرمندانه تر باشد، جایزه می دهند در حالی 
که جشنواره عمار، جشنواره ای برای مردم 

است و نه فقط هنرمندان. 
اضافه  ولــی«  کــارگــردان مستند »مهندس 
مــی کــنــد: فــیــلــم هــایــی در ایـــن جــشــنــواره 
و  نگاه  بر  عــلاوه  که  می کنند  پیدا  حضور 
فرم هنرمندانه، محتوای آن ها به درد مردم 
بخورد، دردی از دردهــای جامعه را برطرف 
اینکه صــرفــاً حــس هنرمندانه  نــه  و  ســازد 
ــا کــنــد. بـــه نــظــرم ایــن  ــ فــیــلــمــســاز را ارضـ
مهم ترین وجه تمایز جشنواره عمار با سایر 
جشنواره های فیلم است. فیلم هایی در این 
جشنواره دیده می شوند که شاید از لحاظ 
فرمی، چندان چشمگیر نباشند اما دردی از 
جامعه را دوا می کردند و به مسئله خاص و 

مهمی اشاره داشتند. 
تمایز جشنواره  از دیگر وجوه  او،  به گفته 
ــلــم ســازی بـــرای  ــی عـــمـــار، شــکــســتــن بـــت ف
با آموزش و  فیلمسازان جوان است یعنی 
حمایت، فیلم سازی را برای افراد علاقه مند 
فیلمسازان  و  کــــرده  تسهیل  مستعد  و 
تازه کار خوش فکر و خوش ذوقی را به جامعه 

فیلم سازی اضافه کرده است.
باغشنی با بیان اینکه اولویت عمار، فرم و 
ساختار نیست و بیشتر به محتوا و نگاه، 
اصالت می دهد می گوید: فیلمی که دردی 
از مردم را دوا نکند یا فقط نقاط تاریک و 
ضعف ها را بیان کند، چه ارزش محتوایی 
داشته  جــذاب  فــرم  فقط  که  فیلمی  دارد؟ 
باشد و اندوخته ای به تماشاگر اضافه نکند، 
توهین به شعور مخاطب است و در عمار 
این جشنواره،  اولویت  هم دیده نمی شود. 
مردم  نیازهای  و  دردهــا  به  توجه  و  محتوا 
است و در کنار این ها، فرم، ساختار و نگاه 

هنرمندانه اهمیت می یابد. 
او یادآور می شود: در همین راستا جشنواره 
در میان هیئت داوران بخش های مختلف 
در کنار داوران سینمایی، داوران مردمی را 
هم قرار داده است مثلاً امسال در بخش 
جنگ نرم، آقای دلبریان داور مردمی بود، 
ایشان نه فیلمساز است و نه فرم و ساختار 
محتوایی  نــگــاه  امـــا  می شناسد  را  هــنــری 
به  نسبت  نگاه همه جانبه جشنواره  دارد. 

داوری آثار از نکات مثبت عمار است چون 
اولویتش مردم است. 

پایه گذار جشنواره سینمایی #
مردمی 

مـــــهـــــدی لارویــــــــــی، 
مستند  کـــــارگـــــردان 
با  ــائـــدالـــحـــشـــد«  »قـ
جشنواره  اینکه  بیان 
امــســال تــفــاوت هــای 
ــای  ــ ــادی بـــا دوره هـ ــ زیـ
جشنواره  می گوید:  اســت،  داشته  گذشته 
امسال نظم و انضباط بیشتری گرفته بود 
فیلمسازان  بین  در  را  پای خــودش  و جای 
به  نسبت  هماهنگی  مــی کــنــد.  محکم تر 
که  آنجایی  از  و  بهتر شده  بسیار  گذشته 
با عمار همکاری داشتم،  از جشنواره دوم 

شاهد این روند رو به رشد بودم. 
به خاطر شرایط  ادامه می دهد: امسال  او 
برخط  به صــورت  اکــران هــا  اجبار  به  کرونا، 
بود و مخاطبان بیشتری می توانستند آثار 
را ببینند ولی لذت تماشای فیلم ها را روی 

پرده بزرگ از دست دادیم.
وی درباره تأثیری که این جشنواره در ایجاد 
انگیزه بین مستندسازان برای ساخت آثاری 
امیدبخش دارد، خاطرنشان  با موضوعات 
جشنواره ای  تنها  عمار  نظرم  به  می کند: 
می توانند  انقلابی  مستندسازان  که  است 
آثارشان را ارائه دهند و می دانند که کارشان 
دیده می شود. شاید حرف نیروهای انقلابی 
و حزب اللهی را نشود در جشنواره های دیگر 
گفت چون موضع می گیرند یا کار را اکران 
نمی کنند ولی این بستر در جشنواره فیلم 
عمار فراهم است زیرا گوش شنوا و چشم 

بینا برای حرف هایشان وجود دارد.
ــه روز شدن  ــرورت بـ ــی بــا تأکید بــر ضـ لارویـ
دانش مستندسازان انقلابی عنوان می کند: 
باید زیاد ببینند و زیاد بخوانند، با تحقیق 
در  بشوند  ساخت  حــوزه  وارد  پــژوهــش  و 
حالی که عده ای فکر می کنند ساخت یک 
مستند، زمانی است که دکمه رکورد دوربین 
را بزنند ولی برای تولید یک مستند، ماه ها 
و گاهی سال ها فرایند پیش تولید و پژوهش 
کار  پژوهشی  هر چه ستون  می برد.  زمــان 

قوی تر باشد، آثار قابل تری ساخته می شود. 
وی مهم ترین تفاوت جشنواره عمار با سایر 
جشنواره های سینمایی را مردمی بودن آن 
دانسته و می گوید: عمار، پایه گذار این نگاه 
می توانند  سینمایی  جشنواره های  که  بود 
با  را  فیلم ها  ــران  اک و  بــرگــزار شوند  مردمی 
تا  برد  ایــران  به سراسر  شیوه های مختلف 
نمایش  نقاط هم  دورافتاده ترین  در  را  آثار 

دهد.
جشنواره  ایــن  تمرکززدایی  به  اشــاره  با  او 
ــادآور مــی شــود: آن قــدر اســم تــهــران به  ــ ی
گوش ما خورده بود که تصور می کردیم اگر 
قرار است کسی کاری انجام بدهد باید به 
تهران برود ولی جشنواره عمار خط شکنی 
فیلمسازان  دلــخــوشــی هــای  از  یکی  کـــرد. 
در  مــردم  که  بود  این  در جشنواره  حاضر 
می توانند  هم  ایــران  نقاط  دورافتاده ترین 
برای  را  آثــار  چون  ببینند  را  فیلم هایشان 
از  ــده ای  عـ فقط  اینکه  مــی ســازیــم.  مـــردم 
مستندسازان و هنرمندان در سالن سینما 
کافی  بنشینند،  همدیگر  آثار  تماشای  به 

نبود. 

 جشنواره به بچه های شهرستان ها #
و روستاها انگیزه مضاعفی داد

احـــمـــد رحـــمـــانـــیـــان، 
کــــــارگــــــردان مــســتــنــد 
»کــــراس« هــم بــا بیان 
جشنواره  ذات  اینکه 
از  بــرای حمایت  عمار 
انقلابی  فــیــلــمــســازان 
ــروه هــای مــردمــی بـــوده اســـت، می گوید:  و گ
مساجد  در  عمار  فیلم های جشنواره  اکــران 
انگیزه  گذشته،  ســال هــای  در  دانشگاه ها  و 
مضاعفی به فیلمسازان می داد ولی امسال به 
خاطر شرایط کرونا، فیلم ها اکران برخط شدند 
خــودش  مــردمــی  ظرفیت های  همچنان  امــا 
را حفظ کرده بــود.  او اضافه می کند: بنا به 
مطالبه رهبری، هنر باید دست اهلش بیفتد 
چون  هستند  انقلابی  نیروهای  هم  اهــل  و 
نیروهای انقلابی، هر جایی که کم و کاستی 
وجود دارد وارد عمل می شوند، جشنواره عمار 
فرصت خوبی برای ورود نیروهای انقلابی به 
عرصه فیلم سازی است.  رحمانیان با اشاره 
به سیاست موفق تمرکززدایی فیلم سازی در 
امسال  می کند:  خاطرنشان  عمار  جشنواره 
فیلم  از روستا داشتیم که  شرکت کنندگانی 
به  تمرکززدایی،  بحث  چــون  بودند  ساخته 
و  انـــرژی  روستاها  و  شهرستان ها  بچه های 
از  کــه  اســت  لازم  امــا  داد  مضاعفی  انگیزه 
نیروهای مستعد با برگزاری دوره های آموزشی، 
تا موضوعات خوب و جذاب  حمایت کنند 
قالبی ضعیف، حیف نشوند. وی درباره  در 
اکران برخط فیلم ها در این دوره از جشنواره 
یادآور می شود: اطلاع رسانی برای شکل اکران 
فیلم ها، ضعیف بود و کسانی که در سال های 
گذشته مخاطب فیلم های جشنواره بودند، به 
دلیل آموزش ندیدن برای استفاده شیوه اکران 
آنلاین از این فرصت بی بهره ماندند. لازم بود 
که برای این مخاطبان بالقوه هم فکری شود 
ضمن اینکه با توجه به تعداد بالای فیلم های 
در صــف اکـــران، اشــکــال هــای فنی هــم بــرای 

پخش برخی فیلم ها وجود داشت.

فرصتی برای ورود نیروهای #
انقلابی به عرصه فیلم سازی

وحــیــد فــراهــانــی کــه با 
مستند »چرا سوریه« 
بـــیـــداری  بـــخـــش  در 
از  دوره  ایـــن  اســلامــی 
جشنواره حضور یافته 
است، می گوید: یکی از 
مزیت های جشنواره عمار، اکران آثار در اقصی 
انگیزه  فیلمسازان  به  که  است  نقاط کشور 
آثارشان برای اقشار مختلف  می دهد، چون 
جامعه پخش می شود و طیف وسیع تری از 
مخاطبان را پوشش می دهد.  او با بیان اینکه 
جشنواره به لحاظ کیفی باید ارتقا یابد، عنوان 
می کند: به نظرم جامعه مخاطب جشنواره را 
از آنچه هست بایستی وسیع تر کرد یعنی 
صرفاً برای قشر مذهبی و انقلابی نباشد بلکه 

طیف وسیع تری را شامل شود.

نگاهی به فیلم های جامانده از اکران 99 که در انتظار پرده سینماها در 1400 هستند

فیلم ها در صف طولانی اکران

با نزدیک شدن به جشنواره فجر فیلم های  هر سال 
بسیاری که از اکران جا مانده بودند در صف اکران قرار 
گرفته و تهیه کنندگان از فیلم سوزی و از دست رفتن 
ویـــژه ای که  اکــران مناسب می گفتند. شرایط  فرصت 
سال ۹۹ گریبان سینماها را گرفت سبب تشدید این 
وضعیت شد و در حالی که ۱۱۰ فیلم متقاضی حضور 
بدون  فیلم هم  تعدادی  و  در جشنواره فجر هستند 
اکــران به سر می برند،  انتظار  شرکت در جشنواره در 
همچنان اکثر فیلم های مهم جشنواره سال گذشته به 
اکران عمومی نرسیده اند. بدون شک این مسئله حتی 
با باز شدن قطعی تمام سینماها شرایط ویژه ای را برای 
فیلم ها و سازندگانش به وجود خواهد آورد و رقابت 
برای دستیابی به زمان اکران مناسب و ماندن روی پرده 
بیشتر از پیش خواهد بود. باید منتظر ماند و دید که 
با روی پرده رفتن این آثار رونق به سینماها باز خواهد 

گشت یا خیر؟ 
از  فیلم مهم  تیکت، هفت  گـــزارش سینما  بــراســاس 
جشنواره گذشته وجود دارند که می توانند در صورت 
اکران مخاطبان را به سینماها بازگردانند. اولین فیلم این 
فهرست فیلم »شنای پروانه« است. »شنای پروانه« به 
کارگردانی محمد کارت موفق شد سیمرغ بهترین فیلم 
از نظر تماشاگران را دریافت کند. این فیلم اکران کوتاهی 

را تجربه کرد که با وجود استقبال خوب، به دلیل شرایط 
ویژه شیوع کرونا از ادامه اکران کناره گیری کرد. جواد 
عزتی بازیگر این فیلم مدت هاست روی پرده دیده نشده 
و در مدت تعطیلی سینماها برخلاف سایر همصنفانش 
در شبکه نمایش خانگی هم حضور نداشته است. او 
که در چند سال گذشته یکی از عوامل فروش فیلم ها 
بود می تواند یکی از دلایل استقبال مخاطبان از این 
فیلم باشد. به اعتقاد کارشناسان »شنای پروانه«  در 
پرفروش ترین  جــزو  مــی تــوانــد  مناسب  ــران  اکـ صـــورت 

فیلم های چند سال اخیر باشد. 

جا مانده از اکران #99
»خورشید« ساخته مجید مجیدی، نماینده ایران در 
اسکار نیز هنوز اکران نشده است. فیلمی که تعدادی 
از منتقدان درباره آن گفته اند مجیدی را به دوران اوج 
به کارگردانی  گــردو«  بازگردانده اســت. »درخــت  خود 
محمدحسین مهدویان دیگر فیلم محبوب جشنواره۳۸ 
بود که اولین سیمرغ کارگردانی را برای مهدویان و اولین 
سیمرغ بازیگری را برای پیمان معادی به ارمغان آورد. 
بمباران سردشت  واقعه  به  تأثیرگذار  و  تلخ  فیلم  این 
کریمی  نیکی  فیلم  بهترین  را  .»آتــابــای«  ــردازد  مــی پ
تهران  از  خــارج  به  را  دوربینش  که  فیلمی  می دانند. 

برده و داستانی آرام و لذتبخش با قاب هایی تماشایی 
برای مخاطبان دارد .»پوست« اولین فیلم برادران ارک 
بــزرگ جشنواره سال گذشته  از غافل گیری های  یکی 
از افسانه های محلی  الهام  با  بود. داستانی عاشقانه 
در فضایی آمیخته با سحر و جادو. نمونه ای از بهترین 
فیلم  ایــن  در  را  لوکیشن  از  بــهــره بــرداری  و  فضاسازی 
می توان دید. »آن شب« به کارگردانی کورش آهاری، 
فیلمی در ژانر وحشت که با توجه به فقر سینمای ایران 
در این ژانر و با استفاده از بازی خوب زوج داستان به 
ویژه شهاب حسینی می تواند در اکران موفق باشد. »روز 
صفر« ساخته سعید ملکان دیگر فیلم پر سر و صدای 
جشنواره بود که مخاطبانش را راضی کرد. بازی خوب 
امیر جدیدی و کیفیت ساخت بالای فیلم می تواند آن را 
به یکی از فیلم های جذاب برای تماشاگران تبدیل کند.

در  امید اکران #1400
به جز این هفت فیلم، آثــاری مانند فیلم »لامینور« 
ساخته داریوش مهرجویی، »خون شد« به کارگردانی 
مسعود کیمیایی و همچنین فیلم هایی همچون »قاتل 
و وحشی« حمید نعمت الله، »روشــن« به کارگردانی 
و  آبیار  نرگس  کارگردانی  به  »ابلق«  روح الله حجازی، 
»بدون همه چیز« محسن قرایی، از جمله آثار مهمی 

است که در جشنواره امسال حضور دارند و در کنار 
ابراهیم شیبانی می توانند از  اثــری  چون »طلاخون« 
جمله آثاری باشند که در زمان اکران هم مورد توجه قرار 
بگیرند. در این بین آثار کمدی هم مانند »چپ راست«  
و »رمانتیسم عماد و طوبی« هستند که سال گذشته 
تولید شده اند و سازندگانشان چشم به اکران آن ها در 

بهترین موقعیت دارند. 
حامد محمدی هم که در کارنامه خود کارگردانی فیلم 
موفق »فرشته ها با هم می آیند« را دارد، پس از تجربه 
ساخت دو فیلم کمدی »اکسیدان« و »چهارانگشت« 
حالا فیلم »چپ راست« را با ترکیب ویژه بازیگرانش 
بــه جــشــنــواره فــرســتــاده اســـت؛ حــضــور رامــبــد جــوان، 
سه  بــه عــنــوان  قاسم خانی  پیمان  و  صحت  ســـروش 
کارگردان کمدی ساز موفق، در مقام بازیگر در این فیلم 
از ویژگی های کنجکاوی برانگیز آن محسوب می شود. 
کاوه صباغ زاده هم که پیش تر با کمدی رمانتیک »ایتالیا 
ایتالیا« توانایی خود را در این سبک ثابت کرده بود، 
و  را در همان حــال  حــالا »رمانتیسم عماد و طوبی« 
این  هوا به جشنواره سی ونهم رسانده اســت. هر دو 
فیلم ها در کنار »شیشلیک« امیرحسین مهدویان از 
جمله آثاری هستند که می توان اکران موفقی را برایشان 

پیش بینی کرد.

سینما

نگاهی به یازدهمین دوره جشنواره فیلم عمار

جشنواره ای برای مردم و هنرمندان

 زهره کهندل  فانوس یازدهمین دوره جشنواره مردمی فیلم عمار 
در روزهای سیاه کرونا از ۱۱ تا ۱۹ دی ماه روشن شد تا روایت سپید 
مستندسازان را از امید و زندگی نشان دهد. این دوره از جشنواره، 
فردا شب به کار خود پایان می دهد و بسیاری از مستنددوستان، 
همراه این رویداد هنری هستند. رویدادی که تا چند وقت پیش 
فراوانی  با مخاطبان  اما حالا  بود  برگزار نشدن آن مطرح  بحث 
به گفته  پایان می دهد.  کار خود  به  که در فضای مجازی دارد، 
امین سردارآبادی، دبیر اجرایی یازدهمین جشنواره فیلم عمار، 
یکی از چالش های جدی جشنواره عمار امسال، مطابقت آن با 
شرایط کرونایی بود ولی برخلاف پیش بینی ها ۲ هزار و ۴۰۰ اثر در 
بخش های مختلف داستانی، مستند، موشن گرافیک، انیمیشن 
و تلویزیونی به دبیرخانه ارسال شد. این استقبال خوب، آن هم 

در دوران شیوع کرونا غافلگیرکننده بود. 
او اضافه کرد: امسال سعی کردیم تمام بخش های جشنواره را به 

صورت برخط برگزار کنیم. به همین دلیل اکران فیلم ها از سینما 
فلسطین به سامانه اینترنتی جشنواره منتقل شد. سردارآبادی 
اظهار کرد: سعی کردیم شرایطی فراهم کنیم که سازندگان آثار با 
مخاطبان خود پس از هر نوبت اکران گفت وگو کنند. این شرایط 
در سامانه اینترنتی جشنواره میسر است. در بخش های مختلف 
آثار  انتخاب شاهد رشد   به لحاظ کیفی و کمی به گفته هیئت 

بودیم. 
امسال بخشی را با عنوان بلیت اختیاری به عمار اضافه کردیم که 
در این بخش مخاطبان می توانند پس از تماشای فیلم به میزانی 
آینده  آثــار  بــرای ساخت  اثر رضایت داشتند، به فیلمساز  از  که 

کمک مالی کنند.
در ادامه با چند مستندساز که آثارشان در جشنواره امسال فیلم 
عمار حضور داشت درباره کم و کیف برگزاری این دوره گفت وگو 

کردیم که می خوانید.
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